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19 iunie 2019Ultima “Pentru a reuşi, dorinţa ta de a avea succes trebuie să fie mai
puternică decât teama de a nu reuşi”.  Bill Cosby 

Un nou protest Trecerile de pietoni,
semnalizate cu LED

și panouri
fotovoltaice

Pentru o mai bună sistematizare rutieră SC
Confort Urban SRL a început de astăzi montarea
indicatoarelor „Trecere de pietoni“ cu leduri și
panouri fotovoltaice pe insulele mediane ale
trecerilor de pietoni. Potrivit Primăriei Constanța,
până în momentul de față au fost montate astfel
de indicatoare la trecerile de pe bd. I.C.
Brătianu, în dreptul Școlii gimnaziale nr. 8 și în
zona Policlinicii CFR. Alte 16 indicatoare vor fi

montate în municipiul Constanța  pentru
protejarea pietonilor și pentru îmbunătățirea
vizibilității trecerilor. În același timp, având în
vedere numărul mare de accidente care se
petrec pe trecerile de pietoni, reprezentanții
Primăriei fac apel la conducătorii auto să reducă
viteza de circulație atunci când se apropie de o
astfel de zonă și să acorde atenție sporită
indicatoarelor rutiere.

Guvernul marchează Ziua
Refugiatului printr-o

expoziție foto inedită
Guvernul României găzduiește, în perioada 18-

21 iunie 2019, la Palatul Victoria, expoziția fotografică
„What if”, creația artistului român Horia Manolache,

pentru marcarea Zilei Mondiale a Refugiatului. Tema
migrației și problematica refugiaților constituie

priorități ale Președinției României la Consiliul Uniunii
Europene. Pe parcursul mandatului Președinției

rotative, țara noastră a reușit avansarea discuțiilor în
acest domeniu și obținerea acordului politic cu

Parlamentul European cu privire la revizuirea cadrului
juridic pentru funcționarea rețelei europene a ofițerilor

de legătură în materie de migrație. Acest demers
vizează combaterea contrabandei cu migranți și

îmbunătățirea coordonării statelor membre UE cu
state terțe. Totodată, Guvernul se preocupă de

integrarea și protecția migranților și refugiaților aflați
pe teritoriul țării noastre prin implementarea unor

mecanisme eficiente în vederea creșterii colaborării
inter-instituționale în domeniul imigrației și integrării
atât la nivel central, cât mai ales la nivel local. Prin

găzduirea acestei expoziții, Guvernul își propune să
prezinte o perspectivă nouă asupra condiției și

destinului refugiatului. Proiectul „What if”, realizat cu
sprijinul Administraţiei Fondului Cultural Naţional,

reproduce 10 portrete ale unor monarhi europeni și le
reconstituie înlocuind regii istorici cu refugiați
contemporani care trăiesc în România. Horia

Manolache și-a pus gratuit lucrările la dispoziția
Guvernului pentru realizarea acestei expoziții. Artist
care documentează și aduce în atenția publicului o

varietate mare de categorii de oameni care au nevoie
de integrare și protecție, a realizat numeroase

proiecte fotografice cu caracter social, printre care
“Prinț și cerșetor” (www.huffingtonpost.com), „Viața

din sens opus” (http://viatadinsensopus.ro) și „Mână
cu mână” (http://manacumana.ro) ce au avut scop

strângerea de fonduri pentru oamenii străzii și copiii
orfani din România.

Taximetrie versus ride-sharing
- războiul continuă în stradă

Platformele de ride-sharing nu
au nicio investiţie în maşini, toate
investiţiile în maşini le fac proştii, tot
proştii le aduc banii, iar platformele
îşi iau comisionul lor de 25% şi îl
scot din ţară, a declarat marţi
preşedintele Confederaţiei
Operatorilor şi Transportatorilor
Autorizaţi din România (COTAR),
Vasile Ştefănescu, în timpul
mitingului de protest al taximetriştilor,
organizat în faţa Ministerului
Finanţelor Publice. Câteva sute de
taximetrişti au participat la mitingul
organizat de COTAR faţă de intenţia
Guvernului de a emite o ordonanţă
de urgenţă pentru reglementarea
activităţii platformelor de ride-
sharing. Transportatorii autorizaţi
sunt nemulţumiţi de criteriile
permisive acordate şoferilor
platformelor în cadrul proiectului de
ordonanţă. „Vedem şi noi că în
Europa, peste tot, sunt dați afară
dacă nu fac fiscalizare. Noi (adică
Guvernul României), în schimb,
spunem că poate să vină o entitate
nerezidentă în România, să îşi
deschidă această afacere de ride-

sharing. Platformele nu au nicio
investiţie în maşini, investiţiile le fac
proştii. Proştii le aduc banii, şi ele îşi
iau comisionul lor de 25%. Pai aş
vrea să îmi spună şi mie cineva
despre vreo firmă de transport din
România care are profit de 25%.
Asta e o glumă!“. Preşedintele
COTAR a enumerat nemulţumirile
transportatorilor autorizaţi faţă de
proiectul de OUG - „Am decis să
ieşim în stradă în urma declaraţiilor
miniştrilor implicaţi, care au spus de
la bun început că nu vor diferenţe şi
discriminări între activitatea noastră
legalizată de taxi şi transportul aşa-
zis alternativ, care, de fapt, este tot
taximetrie, dar cu altă denumire. Şi
am văzut foarte clar că sunt
discriminări de la cer la pământ.
Concret, în primul rând, proiectul de
OUG permite maşini de 15 ani, deci
s-au dus naibii siguranţa cetăţeanului
în trafic și protecția mediului. În al
doilea rând, se merge în continuare
pe această platformă pentru încasat
bani online - coeficientul de 25%
care se va duce în continuare în
conturile din străinătate ale acestor

entităţi; nu ştim nici cum vor face
metrologia la această aplicaţie prin
GPS, cum vor face tariful, care e
metoda de calcul la aceste
platforme, pe când în partea cealaltă,
la transportatorii autorizaţi, există o
fişă de fundamentare afişată pe site-
ul ANRSC“. COTAR nu cere blocarea
OUG, ci egalitate - „Mai bine să ia
legea 38, pe care o avem la
taximetrie, și să o treacă în partea
cealaltă. Și o să avem legi identice,
condiții nediscriminatorii, concurență
loială. Și, culmea, în preambulul
OUG se spune că ridesharingul a
venit cu inovații. Păi și noi am făcut
asta în 2010, dar, ca niște români
proști ce suntem, am respectat
legea. Nu ne-am gândit să eludăm
statul, să fraudăm, să ne deschidem
conturi pe afară în care să mutăm
25% din profit. Pe când alţii fac ce
vor de patru ani în România, iar
acum, după un lobby foarte puternic,
au ajuns la această ordonanţă. Nu
este corect ca noi să rămânem super
controlaţi şi super fiscalizaţi, iar
pentru Uber, Bolt şi restul să se
aplice jumătate de măsură“.

Facebook își lansează propria criptomonedă, Libra
Facebook, rețeaua de socializare cu peste două

miliarde de utilizatori, a anunțat intrarea în domeniul
criptomonedelor prin intermediul Libra, o monedă care va
putea fi folosită din 2020 în aplicații precum Messenger și
WhatsApp, dar și ca aplicație de sine
stătătoare. Compania spune că Libra
va putea fi folosită pentru a cumpăra
diverse lucruri, dar și pentru a trimite
bani la fel de ușor precum trimiterea
unui mesaj. Libra ar trebui să ofere din
primul trimestru al lui 2020 un nou
mijloc de plată ce va fi o alternativă la
circuitele bancare tradiționale și se
vrea a fi piatra de temelie” a unui nou
sistem financiar care să nu fie
îngreunat de diverse monede
naționale. Utilizatorii vor avea pe
smartphone-uri un portofel electronic
numit Calibra, care va fi integrat direct
în aplicțiile Messenger și WhatsApp,
pentru a putea face diverse
cumpărături și a putea trimite sau primi
bani. Facebook spune că, în timp,
oamenii ar putea folosi Calibra pentru a plăti facturi,
pentru a cumpăra o cafea sau pentru a scana un cod și a
folosi apoi transportul în comun fără a avea nevoie de

cartela de la operatorul de transport. Facebook promite
că moneda va fi cât se poate de sigură, fiindcă va fi sub
aceleași criterii de verificare și anti-fraudă folosite de
bănci și de emitenții de carduri. Compania spune că vor fi

utilizate sisteme
automatizate ce vor
depista activitățile
dubioase, dar că va
exista și suport tehnic,
în caz că cineva își
pierde telefonul sau își
uită parola. De
asemenea, Facebook
promite că dacă cineva
va pierde Libra din
cauza unui acces
fraudulos în cont, va fi
despăgubit(ă). Libra se
vrea a fi un sistem
open-source, iar codul
sursă este pus la
dispoziția dezvoltatorilor
sau instituțiilor care vor

să-l integreze. Este, fără îndoială, unul dintre cele mai
importante momente din istoria criptomonedelor, la zece
ani la lansarea Bitcoin.

Utilizatorii de
FB Messenger
și WhatsApp

vor putea
transfera bani

direct din
fereastra de

chat


